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ACTA DEL PLENARI DEL CONSELL DE L’ALUMNAT 

 

Sessió ordinària 

Dia: 14 d’octubre del 2020 

Hora: 16 h 

Lloc: Microsoft Teams 

 

Assistents 

Agut Botines, Neus 

Almendros Viladerrams, Francesc 

Artigas i Martín, Marc 

Aumatell i Mas, Jordi   

Baltasar de Roselló, Francesc 

Beaus Iranzo, Rafael 

Carrillo Canales, Daniel 

Coral  Fernandez, Martí 

Cornellà Cort, Aina 

Estasen  Del Castillo, Sergi 

Galera Granolleras, Dolça Maria 

Garriga Puig, Jordi 

Gràcia Condal, Adrià 

Guijarro de Pedro, Anna María  

Hernández I Pineda, Adrià  

Juanati Grau, Maria 

L'Bakkali Tahiri, Òmnia 

Leira Mas, Martí 

Matamoros López, Neus 

Palmer Planas, Carme 

Portillo Prats, Salvador 

Quilez Relaño, Gerard 

Ramírez Martín, Guillermo 

Sánchez Oussedik, Dana 

Téllez  Toló, Lluís 

Terrén, Alex 

Vives Cantero, Genís 
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Ordre del dia 

1. Aprovació, si escau, de l’acta de la sessió anterior. 

2. Debat i aprovació, si escau, de la reforma del Reglament d’Organització d’Estudiants (ROE). 

3. Informe de final de legislatura. 

4. Eleccions d’estudiants. 

4.1. Informació sobre les eleccions d’estudiants a Claustre, Junta de Facultat i Consell d’Estudis. 

4.2. Aprovació, si escau, de l’acord pel qual es crea la Taula de candidatures per la pluralitat i la 

democràcia estudiantil. 

4.3. Aprovació, si escau, de l’acord pel qual es sol·licita a la Junta Electoral Permanent modificar 

la interpretació de l’article 19.10 el Reglament General d’Eleccions de la Universitat de 

Barcelona, que versa sobre la paritat a les candidatures electorals. 

4.4. Aprovació, si escau, de l’acord sobre les eleccions al Deganat d’algunes Facultats. 

4.5. Aprovació, si escau, de l’acord de delegació de les competències del Plenari a la Comissió 

Permanent fins a la constitució del nou Consell de l’Alumnat. 

5. Representació interuniversitària. 

5.1. Aprovació del projecte de Reglament del Consell de l’Estudiantat de les Universitats 

Catalanes (CEUCAT). 

5.2. Traspàs de la feina desenvolupada en aquest sentit. 

6. Mocions 

7. Afers urgents i de tràmit 

7.1. Ratificació, si escau, de la condició de membres de la Comissió Permanent del senyor Martí 

Leira Mas i del senyor Víctor Conesa i Vicente 

7.2. Informar de l’Acord de la Comissió Permanent del Consell de l’Alumnat de 26 de novembre 

de 2020, pel qual es nomenen els membres de la Comissió d’Afers Econòmics del Consell de 

l’Alumnat 

7.3. Informar dels Acords 1/2021 i 3/2021 de la Comissió Permanent del Consell de l’Alumnat 

7.4. Afers urgents 

8. Torn obert de paraules 

 

Desenvolupament de la sessió 

 

Es dona inici de la sessió a les 18:16 hores 

 

El secretari dona inici a la sessió i recorda les indicacions de la mateixa, enviades amb antelació a tots 

els membres del Consell. Remarca que participar-hi implica acceptar la gravació, que s’utilitzarà a 

efectes d’elaborar l’acta.  

 

Respecte del procediment, serà una sessió en línia i es votarà a través de la mà habilitada per a demanar 

torn; per agilitzar el procediment, primer es demanaran vots en contra, tot seguit abstencions i la resta 

de vots dels presents seran comptats com a favorables, tal com s’ha fet a la resta de reunions de la 

Universitat.  
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D’altra banda, el secretari agraeix l’assistència als membres del Consell de l’Alumnat i el fet que hi hagi 

quòrum per a dur a terme la reunió. 

 

1. Aprovació, si escau, de l’acta de la sessió anterior. 

 

El secretari demana procedir a la votació de l’acta del Plenari del 7 de juliol de 2020. S’aproven 

conjuntament per unanimitat, en els següents termes: 

 

A favor: 27 

En contra: 0 

Abstencions: 0 

Total: 27 

 

2. Debat i aprovació, si escau, de la reforma del Reglament d’Organització d’Estudiants (ROE). 

 

2.1. Exposició del text de la Reforma a càrrec del Sr. Jordi Aumatell Mas i del Sr. Secretari.  

 

El senyor Aumatell explica el sentit de la reforma, posant èmfasi a que no es tracta d’una reforma de dalt 

a baix, sinó que la intenció ha estat polir les disfuncions presents i incorporar noves qüestions que 

generaven certs dubtes i conflictes interpretatius, i també alguns nous elements, com les sessions 

telemàtiques, que la Covid-19 ens ha portat. 

 

També posa de relleu la incorporació de la visió de gènere i la voluntat d’incidir en la igualtat. Alhora, 

s’han posat nous elements per defensar els drets dels representants d’estudiants a tots els nivells, no 

només del Consell de l’Alumnat. 

 

Un altre punt a destacar és la inclusió d’aspectes de transparència i bon govern, en atenció a la legislació 

vigent, ja que, tot i gaudir de certa autonomia, el Consell és un òrgan d’un ens del sector públic; alhora, 

la transparència és el mecanisme que permet que qualsevol membre del Consell, i qualsevol estudiant, 

pugui tenir coneixement de les actuacions que s’hi duen a terme.  

 

Sovint, els àmbits competencials generaven fissures internes i externes, s’ha intentat fer una millor 

concreció. En aquesta línia, d’alguna manera, també s’ha reforçat la posició de la Comissió Permanent, 

com a òrgan de direcció i govern del Consell de l’Alumnat. Tanmateix, fins ara, la Secretaria del Consell 

assumia un cúmul de tasques, sovint excessives; amb lar reforma de la normativa també es busca que 

la Secretaria pugui delegar i encomanar tasques a la resta de membres de la Comissió Permanent, així 

podent sumar esforços i gestionar més bé les tasques, essent efectivament un òrgan col·legiat.  

 

Durant tot el present mandat s’han posat molt sovint de manifest les dificultats econòmiques i tècniques,, 

que d’alguna manera o altra aturen l’activitat del Consell; amb la reforma del Reglament s’incorpora una 

certa capacitat pressupostària, que ha de permetre tenir recursos propis i gestionar-los amb certa 

autonomia.  

 

Ja per acabar, el senyor Aumatell, ha volgut fer èmfasi a la nova forma de prendre decisions que ens ha 

portat la Covid-19; fa dos anys era impensable celebrar sessions telemàtiques, ara és una nova modalitat 

de celebració de reunions que de ben segur que es quedarà. Alhora, i en la mateixa línia, molt cops els 

terminis de convocatòria impedeixen poder celebrar sessions però, en alguns casos, la urgència dels 

assumptes fa que s’hagin d’adoptar acords, per facilitar-ho, es normativitzen els anomenats acords 

sense sessió. 

 

Finalment, s’ha fet referència a la supressió de la Comissió de Dinamització, atenen a les seves 

competències excessivament genèriques.  
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2.2. Exposició de les esmenes dels serveis jurídics  

 

El secretari exposa algunes esmenes que han fet els serveis jurídics de la universitat al text del 

Reglament d’Organització dels Estudiants. S’adjunten aquestes esmenes a l’Annex-1.  

 

2.3. Debat sobre les esmenes dels serveis jurídics  

 

Alguns membres del Plenari intervenen per expressar el seu desacord amb la proposta de modificació 

dels serveis jurídics respecte l’art. 21.4 del text. Inicialment expressava: «si transcorregut el termini 

màxim per emetre el vot no han votat, almenys, la meitat dels membres del Plenari, no es podrà adoptar 

l’acord». La modificació deia el següent «l’acord s’adoptarà quan hi hagi més vots a favor que en contra». 

 

El secretari explica que el canvi es produeix perquè, a parer dels serveis jurídics, el requisit d’emissió de 

la meitat de vots del Plenari és irrealitzable i faria impossible l’adopció d’aquesta mena d’acords, quan el 

seu objectiu és solucionar qüestions urgents. Els ponents comparteixen l’opinió dels serveis jurídics. 

 

En tot cas, interpretant la voluntat del Plenari de ser el màxim garantista possible, el secretari proposa 

requerir el mateix quòrum que una sessió ordinària per a adoptar l’acord sense sessió. El text quedaria 

de la següent manera: «l’acord s’adopta quan, transcorregut el termini per emetre el vot, han votat com 

a mínim una sisena part dels membres del Plenari i hi ha més vots a favor que en contra». Demana als 

assistents si algú s’oposa a la modificació i, com que ningú expressa el contrari, s’aprova per 

assentiment. 

 

2.4. Votació de les emenes dels serveis jurídics  

 

Havent-se sotmès les esmenes dels serveis jurídics a consideració del Plenari, s’aproven conjuntament 

per unanimitat, en els següents termes: 

 

A favor: 27 

En contra: 0 

Abstencions: 0 

Total: 27 

 

2.5. Debat sobre la totalitat del text  

 

Els senyors Beaus i Terrén agraeixen la feina realitza, tot i que comenta que aquest text s’ha elaborat 

excessivament ràpid i sense entrar gaire a fons en el debat. El secretari i el senyor Aumatell, com a 

ponents del text, exposen que la reforma és, en essència, per resoldre les principals problemàtiques del 

dia a dia del funcionament del Consell.  

 

2.6. Votació de la totalitat del text 

 

Havent-se sotmès el Text Refós del Reglament d’Organització dels Estudiants a consideració del Plenari, 

s’aprova amb els següents resultats: 

 

A favor: 24 

En contra: 0 

Abstencions: 3 

Total: 27 
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3. Informe de final de legislatura. 

 

 

Degut al volum de feina existent, el secretari explica que l’informe final de legislatura s’enviarà abans 

d’acabar el curs als membres del Plenari. S’aprova per assentiment.  

 

5. Eleccions d’estudiants. 

 

5.1. Informació sobre les eleccions d’estudiants a Claustre, Junta de Facultat i Consell d’Estudis. 

 

El secretari informa dels següents elements en relació amb les eleccions d’estudiants: 

 

• Pàgina web: hi haurà una pàgina web on s’inclourà la informació de les eleccions d’estudiants. 

Des d’aquesta pàgina es podrà anar a la Seu Electoral i a cada un dels processos. Alhora, també 

s’hi podran incorporar enllaços de les candidatures. 

• Banner: es penjarà un banner a MONUB i a cada pàgina web del centres. 

• Es prepararà un vídeo explicatiu del sistema de presentació de les candidatures i de la forma de 

votació.  

• Es faran altres vídeos animant a la participació, un el protagonitzarà el Rector.  

 

Paral·lelament s’estan pensant altres possibilitats i altres serveis que poden oferir des de la Universitat 

cap a les candidatures.  

 

5.2. Aprovació, si escau, de l’acord pel qual es crea la Taula de candidatures per la pluralitat i la 

democràcia estudiantil. 

 

El secretari proposa la creació d’una Taula de Candidatures per a la pluralitat i la democràcia estudiantil, 

durant les eleccions, amb la voluntat d’assegurar que les eleccions es duen a terme amb escrupolós 

respecte per les regles del joc democràtic, del Codi Ètic de la Universitat de Barcelona i amb l’esperit de 

fomentar el pluralisme en la representació estudiantil, així com vetllar per la difusió d’informació veraç i 

contrastada. 

 

Deliberat l’assumpte, s’aprova per unanimitat en els següents termes: 

 

A favor: 26 

En contra: 0 

Abstencions: 0 

Total: 26 

 

5.3. Aprovació, si escau, de l’acord pel qual es sol·licita a la Junta Electoral Permanent modificar 

la interpretació de l’article 19.10 el Reglament General d’Eleccions de la Universitat de Barcelona, 

que versa sobre la paritat a les candidatures electorals. 

 

El senyor Aumatell exposa l’acord mitjançant el qual se sol·licita a la Junta Electoral Permanent modificar 

la interpretació de l’article 19.10 del Reglament General d’Eleccions, que versa sobre la paritat a les 

candidatures. S’explica que la Junta Electoral Permanent de 9 de juny de 2020 acordà, entre d’altres, 

interpretar l’article 19.10 del Reglament en el sentit de “considerar que es compleix aquest requisit -el de 

la paritat- quan, en el conjunt de la candidatura, cadascun dels sexes representa com a mínim el 40%” 

(Acord 1/2020). En aquest sentit, es proposa que la Junta Electoral pugui interpretar aquest precepte en 

el sentit de que s’entengui complerta la paritat quan el percentatge d’homes i dones a les candidatures 

electorals s’assimili al percentatge d’homes i dones matriculats o censats en aquella votació en la 

corresponent circumscripció. 
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Deliberat l’assumpte, s’aprova per unanimitat en els següents termes: 

A favor: 26 

En contra: 0 

Abstencions: 0 

Total: 26 

 

5.4. Aprovació, si escau, de l’acord sobre les eleccions al Deganat d’algunes Facultats. 

 

El secretari exposa que des de l’Oficina de Processos Electorals s’ha demanat que la segona volta de 

les eleccions a degans es pugui celebrar en les dates previstes, tot i que un dels dos dies de votació 

sigui en període d’exàmens. Cal tenir en compte que l’alternativa seria posposar les eleccions a setembre 

i prorrogar mandat, cosa que podria dificultar el funcionament habitual d’algunes Facultats, i que es tracta 

d’una votació virtual, amb 24 hores de marge per a emetre el sentit de vot, sense mesa electoral física, 

que només implica representants d’estudiants a la Junta de Facultat.  

 

Deliberat l’assumpte, s’aprova per unanimitat en els següents termes: 

A favor: 25 

En contra: 0 

Abstencions: 0 

Total: 25 

 

5.5. Aprovació, si escau, de l’acord de delegació de les competències del Plenari a la Comissió 

Permanent fins a la constitució del nou Consell de l’Alumnat. 

 

El senyor Aumatell exposa que amb a voluntat que el Consell de l’Alumnat segueixi funcionant des d’ara 

fins a la constitució del nou Plenari sorgit de les eleccions d’estudiants, i d’acord amb l’art. 9.1 de la Llei 

40/2015, d’1 d’octubre, del règim jurídic del sector públic i l’art. 20.7 del Reglament d’Organització 

d’Estudiants, es proposa delegar a la Comissió Permanent totes aquelles competències pròpies del 

Plenari del Consell de l’Alumnat que siguin imprescindibles per la gestió diària i bon funcionament del 

Consell de l'Alumnat. 

 

Deliberat l’assumpte, s’aprova per unanimitat en els següents termes: 

A favor: 25 

En contra: 0 

Abstencions: 0 

Total: 25 

 

6. Representació interuniversitària. 

 

6.1. Aprovació del projecte de Reglament del Consell de l’Estudiantat de les Universitats 

Catalanes (CEUCAT). 

 

El secretari proposa l’aprovació del projecte de Reglament del Consell de l’Estudiantat de les Universitats 

Catalanes.  

 

Deliberat l’assumpte, s’aprova per unanimitat en els següents termes: 

A favor: 25 

En contra: 0 

Abstencions: 0 

Total: 25 
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6.2. Traspàs de la feina desenvolupada en aquest sentit. 

 

Per agilitzar la sessió es proposa fer arribar un breu escrit sobre el tema. S’aprova per assentiment. 

 

7. Mocions 

 

7.1. Moció de suport als estudiants encausats per defensar la universitat pública   

 

Fem-la Pública exposa la moció. Deliberat l’assumpte, s’aprova per unanimitat en els següents termes: 

 

A favor: 25 

En contra: 0 

Abstencions: 0 

Total: 25 

 

S’adjunta la moció al final de l’acta.  

 

7.2. Moció de suport al manifest “No eren bruixes”   

 

Fem-la Pública exposa la moció. Deliberat l’assumpte, s’aprova per unanimitat en els següents termes: 

 

A favor: 25 

En contra: 0 

Abstencions: 0 

Total: 25 

 

S’adjunta la moció al final de l’acta.  

 

7.3. Moció de suport al manifest “Amnistia ara”   

 

Fem-la Pública exposa la moció. Deliberat l’assumpte, s’aprova en els següents termes: 

A favor: 23 

En contra: 2 

Abstencions: 0 

Total: 25 

 

S’adjunta la moció al final de l’acta.  

 

7.4. Moció de rebuig al canvi de dates dels exàmens finals degut a les proves PAU 

 

Fem-la Pública exposa la moció. Deliberat l’assumpte, s’aprova en els següents termes: 

A favor: 23 

En contra: 0 

Abstencions: 1 

Total: 24 

 

S’adjunta la moció al final de l’acta.  
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8. Afers urgents i de tràmit 

 

8.1. Ratificació, si escau, de la condició de membres de la Comissió Permanent del senyor Martí 

Leira Mas i del senyor Víctor Conesa i Vicente 

 

El secretari proposa la ratificació de la condició de membres de la Comissió Permanent dels senyors 

Martí Leira Mas i Víctor Conesa i Vicente, d’acord amb l’art. 17.9 del Reglament d’Organització 

d’Estudiants. 

 

Deliberat l’assumpte, s’aprova per unanimitat en els següents termes: 

 

A favor: 24 

En contra: 0 

Abstencions: 0 

Total: 24 

 

8.2. Informar de l’Acord de la Comissió Permanent del Consell de l’Alumnat de 26 de novembre 

de 2020, pel qual es nomenen els membres de la Comissió d’Afers Econòmics del Consell de 

l’Alumnat 

 

El secretari dóna compte de l’acord, sens que cap membre del Plenari faci ús de la paraula. El Plenari 

se’n dóna per assabentat.  

 

8.3. Informar dels Acords 1/2021 i 3/2021 de la Comissió Permanent del Consell de l’Alumnat 

 

El secretari dóna compte de l’acord, sens que cap membre del Plenari faci ús de la paraula. El Plenari 

se’n dóna per assabentat.  

 

8.4. Afers urgents 

 

Es constata que no hi ha altres afers d’urgència.  

 

9. Torn obert de paraules 

 

No hi ha cap membre del Plenari que faci ús de la paraula i essent així, a les 8 i cinc minuts del vespre, 

s’aixeca la sessió que, com a secretari del Consell de l’Alumnat, n’estenc aquesta acta.  

 

 

 

El secretari del Consell de l’Alumnat, 

 

 

 

 

 

 

 

 

Genís Vives Cantero 
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